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Sundhedsudvalget

Til:

Dato:

Ministeren for sundhed og forebyggelse

28. maj 2009

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 537

Med baggrund i ministerens svar på spørgsmål 310 hvor det afvises, at 

inddrage rygeheroin ved implementeringen af heroinbehandlingen og med 

henvisning til KL Nyheders omtale den 20. maj 2009 af begrænsningerne i 

den personkreds, der kan få glæde af tilbuddet, bedes ministeren uddybe de 

begrænsninger Sundhedsstyrelsen vægter i vejledninger, og oplyse om alle 

disse begrænsninger klart er i overensstemmelse med loven og dens 

intentioner.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Hæstorp Andersen (S).

Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Sophie.Andersen@ft.dk

og til udvalg@ft.dk

På udvalgets vegne

Preben Rudiengaard

formand

Sundhedsudvalget 2008-09
SUU alm. del Spørgsmål 537
Offentligt
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Dato: 20. May. 2009

Skrappe krav til fri heroin

Kun de allerbedst fungerende narkomaner vil få glæde af tilbuddet om lægeordineret 
heroin. Det frygter overlæge og misbrugsekspert Christian Hvidt, der mener, at kravene 
er for skrappe

Af Mads Mostrup Jensen (moj@kl.dk)

Inden længe kan stofmisbrugere i fem danske kommuner ganske lovligt få udleveret heroin. 
Efter en længere indkøringsfase går ordningen snart i gang, men en af de fagfolk, der har været 
med til at tilrettelægge projektet, frygter, at alt for få narkomaner vil få glæde af den fri heroin.

Overlæge og misbrugsekspert Christian Hvidt mener, at kravene til misbrugerne alt for 
skrappe. Ifølge Sundhedsstyrelsens vejledning skal de kunne møde op hos kommunen to gange 
om dagen året rundt, de må ikke drikke for meget alkohol, og så må de ikke have psykiske 
problemer.

- Kravene er meget høje. Man kan frygte, at det kun kommer en lille elite af narkomaner til 
gode. Man skal være en meget velfungerende narkoman for at få heroinen, siger Christian 
Hvidt til MetroXpress.

Hos Sundhedsstyrelsen erkender projektleder Anne Mette Dons, at de svageste narkomaner 
ikke vil få glæde af ordningen.

- Hvis man fylder sig med andre stoffer, kan man ikke få tilbuddet. Det er et ret farligt stof, og 
vi vil ikke risikere, at folk, der får heroin, får en overdosis og dør af det. Vi håber, at vi kan få 
fat i den gruppe af narkomaner, som ikke er længst ude i deres misbrug, siger hun.


